

2022 / 3

双月刊 · Bimonthly

国家社会科学



# 中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

主管单位：中华人民共和国文化和旅游部

主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

## 目次 | 中国图书馆学报 2022 年第 3 期 |

---

### 专稿：图书馆阅读推广

论图书馆阅读推广的专业化建设 范并思 (4)

### 专题：科技文献保障

基于高端交流平台的科技情报事业发展思考 曾建勋 (15)

科技文献数据化及组织呈现路径研究 徐雷 秦翠玉 李娇 (25)

跨学科知识组织的概念关联研究 王忠义 彭思源 夏立新 (43)

文档数据化：概念、框架与方法 杨建梁 刘越男 祁天娇 (63)

中国居民阅读行为对社会治理绩效感知的影响研究  
——基于 CGSS2015 数据的实证分析 尹召凯 任同 张志强 (79)

基于个人信息世界理论的青少年信息生活研究 刘亚 (96)

农村居民数字贫困成因、状态及其关系结构研究  
——基于山西省晋中市的田野调查 孙晓宁 甄瑾慧 (112)

# MAIN CONTENTS

---

## **SPECIAL PAPER: Library Reading Promotion**

On Developing Professionalization of Library Reading Promotion FAN Bingsi ( 4 )

## **SPECIAL TOPIC: S&T Literature Guarantee**

Reflection on the Development of the Scientific and Technical Information Industry

Based on the High-end Communication Platform ZENG Jianxun ( 15 )

Datafication, Organization and Manifestation of Scientific Literature

XU Lei, QIN Cuiyu & LI Jiao ( 25 )

The Concept Correlation of Interdisciplinary Knowledge Organization

WANG Zhongyi, PENG Siyuan & XIA Lixin ( 43 )

Documents Datafication: Concept, Framework and Methods

YANG Jianliang, LIU Yuenan & QI Tianjiao ( 63 )

The Impact of Chinese Residents Reading Behavior on Perceived Social Governance

Performance: An Empirical Analysis Based on Chinese General Social Survey

(CGSS)2015 YIN Zhaokai, REN Tong & ZHANG Zhiqiang ( 79 )

A Research of the Teenagers' Information Life Based on Information Worlds of

Individuals Theory LIU Ya ( 96 )

The Origins, Status Quo and Relational Structure of Digital Poverty among Rural

Residents:Based on a Field Survey in Jinzhong City, Shanxi Province

SUN Xiaoning & ZHEN Jinhui ( 112 )



国际刊号: ISSN 1001-8867  
国内刊号: CN 11-2746/G2  
方方数据证: 京海工商广字第0007号

国内代号: 2-408  
国外代号: BM184  
定 价: 32 元

ISSN 1001-8867



9 771001 886221